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Zápis z Rady obce č. 42/11/20 (26. 11. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.  Informace: Obec Strašice obdržela návrh ceny vod-

ného pro rok 2021, která vychází z výpočtu dle mate-
matického modelu ministerstva financí. Cena vodného 
bude v roce 2021 ve výši 56,97 Kč/m3 bez DPH. Cena 
vodného bude schvalována na valné hromadě VSR.

II. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	sdružených	službách	dodávky	

elektřiny	–	ČEZ	ESCO,	a.s.
RO projednala smlouvy o sdružených službách dodávky 
elektřiny pro budovy v majetku obce v areálu bývalých ka-
sáren. Na základě plné moci byla předložena nabídková 
cena, která je pro obec výhodnější než doposud. Sjedna-
ná cena je platná do konce roku 2021.
RO schvaluje Smlouvu o sdružených službách 
dodávky elektřiny č. 1295268660-2. 

2.	 	Kupní	smlouva	–	Sdružení	měst	a	obcí	
Plzeňského	kraje
RO projednala návrh kupní smlouvy na prodej kontejneru, 
který byl v minulosti pořízen prostřednictvím dotace a byl 
umístěn ve sběrném dvoře. Nyní bude na základě kupní 
ceny uhrazena zbytková cena a kontejner bude převeden 
do majetku obce. Kupní cena činí 12.101,– Kč.
RO schvaluje Kupní smlouvu o prodeji kontejneru 
se Sdružením měst a obcí Plzeňského kraje včetně 
dodatku č. 1 k této kupní smlouvě.

3.	 	Žádost	o	odkoupení	pozemků	–	M.	Kolářová,	
I.	Bednářová
RO projednala žádost o prodej pozemku p.č. 2014/3 
a části pozemku p.č. 2014/1 v k.ú. Strašice. Pozemek p.č. 
2014/3 navazuje na stavbu Mikulíkova mlýna.
RO bere na vědomí žádost o odkoupení pozemků č.j. 
1139/20.

4.	 	Žádost	o	odprodej	části	pozemku	–	F.	Sazima
RO projednala žádost o odprodej části pozemku p.č. 2015, 
který sousedí s pozemky v majetku žadatele (p.č. 609/4 
a 617/1).
RO bere na vědomí žádost o odkoupení části 
pozemku č.j. 1141/20. 

5.	 	Žádost	o	prodej	části	pozemku	–	M.	Mraček
RO projednala žádost o prodej části pozemku p.č. 1622/42. 
Pozemek se nachází v části nové stavební zóně ve Dvoře, 
nebude však využit jako stavební parcela. Žadatel by část 
pozemku využil k rozšíření svého pozemku a užíval jako 
zahradu.
RO konstatuje, že případný prodej bude moct být projed-

nán až po vypracování projektu stavební zóny ve Dvoře 
a vyhotovení geometrického plánu na tuto lokalitu.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1140/20. 

6.	 	Žádost	o	dotaci	na	vodohospodářskou	
infrastrukturu
RO projednala návrh ohledně podání žádosti o dotaci 
na vodohospodářskou infrastrukturu. Důvodem podání 
žádosti je možnost získat prostředky ze SFŽP na rozšíře-
ní vodních zdrojů pro zvýšení kapacity výroby pitné vody. 
Žádosti budou podány prostřednictvím obce Strašice, Ka-
menný Újezd, Mirošov a Rokycany. Dotace je poskytována 
ve výši 80 %, kofinancování bude zajištěno z prostředků 
Plzeňského kraje a VSR. Náklady spojené s administrací 
projektu budou hrazeny z prostředků VSR.
RO schvaluje podání žádosti o dotaci 
na vodohospodářskou infrastrukturu z dotačního 
titulu „Zdroje vody – průzkum, posílení a budování 
zdrojů pitné vody“.

7.	 	Žádost	o	pronájem	–	M.	Kupcová
RO projednala žádost o pronájem nebo odkup části po-
zemku u domu č.p. 360 za účelem možnosti skladování 
palivového dřeva a parkovaní vozidel.
RO konstatuje, že daný pozemek nelze prodat, neboť se 
v této lokalitě plánuje nová komunikace. Dle zákona není 
ani možné na břehu toku skládku dřeva umístit.
RO neschvaluje žádost č.j. 1145/20.

8.	 	Žádost	o	povolení	sběru	dřeva	–	J.	Kupec
RO projednala žádost o povolení sběru a prořezání pro-
schlých stromů v lokalitě „Slepičárna“.
RO schvaluje žádost č.j. 1144/20 (kácení stromů není 
povoleno). 

9.	 	Nařízení	obce	–	zákaz	podomního	prodeje
RO projednala návrh na schválení opatření, které by za-
mezilo nechtěnému podomnímu a pochůzkovému prodeji, 
který občany obtěžuje. Na základě stížností bylo zpraco-
váno nařízení obce, které tuto činnost na území obce Stra-
šice zakazuje.
RO schvaluje Nařízení obce č. 4/2020 o zákazu 
podomního a pochůzkového prodeje na území obce.
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10.		Zápis	z	jednání	Komise	životního	prostředí
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostře-
dí ze dne 11. 11. 2020. Komise se zabývala pokácením 8 
smrků a 1 borovice na soukromém pozemku, kdy komise 
s pokácením souhlasila. V obci probíhá ořez dřevin podél 
komunikací a na obecních pozemcích. Komise doporučila 
prořezat stromy u č.p. 584, které zasahují do elektrického 
vedení. Prořezání by mělo být provedeno rovněž u lip po-
dél řeky Klabavy. Komise se dále zabývala možností re-
vitalizace plochy pod kostelem, kdy doporučila v projektu 
pokračovat a pokusit se zajistit dotační prostředky na tuto 
lokalitu. Komise byla informována, že podél „tankovky“ 
bylo vysázeno 30 ks stromů z prostředků Správy a údržby 
silnic. V rámci projednávaného bodu byl předložen dílčí 
předávací protokol k vysazeným dřevinám od SÚS PK. 
Příští jednání komise proběhne 13. 1. 2021.
RO bere na vědomí zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 11. 11. 2020. 

11.		Přidělení	bytů	s	pohledávkou
RO projednala žádosti o přidělení bytu s pohledávkou 
ve výši 101 tis. Kč v č.p. 466. Na OÚ Strašice byly podány 
dvě žádosti. První žádost podala paní M. Krausová, která 
v žádosti deklarovala jednorázové uhrazení pohledávky. 
Druhou žádost podala paní J. Šajdová.
RO dále projednala žádost pana A. Koseva o přidělení 
bytu s pohledávkou ve výši 76 tis. Kč v č.p. 493, pohle-
dávka bude jednorázově uhrazena převodem na bankovní 
účet.
RO schvaluje přidělení bytu č. 3 v č.p. 466 paní M. 
Krausové dle žádosti č.j. 1133/20. RO neschvaluje 
žádost č.j. 1167/20. RO schvaluje přidělení bytu č. 18 
v č.p. 493 panu A. Kosevovi. 

12.		Zpráva	z	jednání	Bytové	komise
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
11. 11. 2020. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č.p. 460 
paní M. Jahelkové (odkup pohledávky). Dále doporučila 
přidělit byt 2+1 v č.p. 493 paní M. Krausové a byt 2+1 v č.p. 
496 paní N. Húserkové. Příští jednání komise proběhne 2. 
12. 2020.
RO konstatuje, že vzhledem k tomu, že o byt s pohledáv-
kou v č.p. 493 projevil zájem pan A. Kosev, nebude tento 
byt prozatím přidělen dalšímu žadateli.
RO bere na vědomí Zprávu z jednání Bytové komise 
ze dne 11. 11. 2020. RO schvaluje přidělení bytu č. 
4 v č.p. 460 paní M. Jahelkové a bytu č. 6 v č.p. 496 
paní N. Húserkové.

13.		Výroční	zpráva	o	činnosti	ZŠ	Strašice
RO projednala předloženou Výroční zprávu o činnosti ZŠ 
Strašice za školní rok 2019/2020. V základní škole je za-
městnáno 28 pedagogický pracovníku a 10 nepedagogic-
kých pracovníků. Školu navštěvovalo 293 žáků. Výroční 
zpráva dále informuje o průběhu školního roku z hlediska 
pořádaných aktivit, atd. Rovněž jsou zde doplněny zprávy 
od jednotlivých předsedů předmětových komisí. Výroční 
zpráva bude založena u zřizovatele školy.
RO schvaluje Výroční zprávu ZŠ Strašice za školní 
rok 2019/2020.

14.		Rozbor	hospodaření	–	Služby	obce 
Strašice	s.r.o.
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2020. Celkové tržby činily 
8,365 mil. Kč, náklady byly ve výši 7,664 mil. Kč. Náklady 
na plyn a energii činily 3,378 mil. Kč, náklady na opravy 
byly ve výši 401 tis. Kč, náklady na ostatní služby byly 
ve výši 2,108 mil. Kč. Čistírna odpadních vod vykázala zisk 
409 tis. Kč, skládka odpadového hospodářství vykázala 
zisk 151 tis. Kč a tepelné hospodářství mělo zisk ve výši 
434 tis. Kč. Komentář k rozboru hospodaření bude zveřej-
něn na webu obce.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2020.

15.		Střednědobý	výhled	rozpočtu	na	roky 
2022–2023
RO projednala návrh Střednědobého výhledu rozpočtu obce 
Strašice na roky 2022-2023. Příjmy jsou v těchto letech 
předpokládány ve výši 62 a 64 mil. Kč. Výdaje jsou předpo-
kládány ve výši 58 a 60 mil. Kč. Na splátky úvěrů by mělo být 
vynaloženo 3,5 mil. Kč v každém roce.
RO bere na vědomí návrh Střednědobého výhledu 
rozpočtu obce Strašice na roky 2022-2023. 

16.		Pravidla	rozpočtového	provizoria	obce	Strašice	
na rok 2021
RO projednala návrh pravidel rozpočtového provizoria 
obce Strašice na rok 2021. Těmito pravidly se bude řídit 
hospodaření obce Strašice, než bude sestaven a schvá-
len Rozpočet obce Strašice na rok 2021. Ten bude před-
ložen k projednání ZO v průběhu února 2021. Z pravidel 
vyplývá, že obec hradí jen nejnutnější výdaje, poskytuje 
příspěvek vlastním příspěvkovým organizacím, hradí zá-
vazky z již uzavřených smluv, atd.
RO bere na vědomí Pravidla Rozpočtového provizoria 
obce Strašice na rok 2021 

17.	 	Rozbor	hospodaření	obce	Strašice
RO projednala Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 9. 
2020. Příjmy po konsolidaci byly ve výši 55,068 mil. Kč, vý-
daje činily 49,490 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vynaloženo 
2,932 mil. Kč. Ve třetím čtvrtletí obec obdržela kompenza-
ci daňových příjmů ve výši 3,2 mil. Kč, zároveň byl ponížen 
předpokládaný daňový příjem do konce roku o 2,670 mil. Kč.
RO schvaluje Rozbor hospodaření obce Strašice 
k 30. 9. 2020.

18.		Rozpočtová	opatření	obce	Strašice
RO projednala předložená rozpočtová opatření obce 
Strašice. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 10-2020 
zahrnuje přesuny mezi položkami v rámci paragrafů tak, 
aby byla dodržena rozpočtová kázeň. Jedná se například 
o navýšení nákladů na zajištění svozu odpadu ze sběrné-
ho dvora a nákladů na likvidaci bioodpadu, atd. Rovněž 
byly doplněny náklady na volby, tyto náklady by měly být 
z části uhrazeny z dotace, která se zajištění voleb posky-
tuje. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 11-2020 úpra-
vy ve výdajové stránce z hlediska přesunu mezi položka-
mi (např. u komunikací přesun z investic na opravy, atd.), 
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dále navýšení nákladů na plynofikaci bytů (360 tis. Kč), 
náklady za kácení stromů (60 tis. Kč), nákup materiálu pro 
hasiče (20 tis. Kč), atd. Rozpočtové opatření obce Straši-
ce č. 12-2020 zahrnuje navýšení nákladů na vícepráce při 
opravách budov obecní policie (1,130 mil. Kč) a mateřské 
školky (600 tis. Kč) z důvodu zápočtu DPH.
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
10-2020. RO schvaluje Rozpočtové opatření obce 
Strašice č. 11-2020. RO bere na vědomí Rozpočtové 
opatření obce Strašice č. 12-2020. 

19.		Žádost	o	odpis	pohledávek
RO projednala žádost správce bytového fondu o odpis 
pohledávek ve výši 150.049,– Kč. Jedná se o pohledávky 
bývalých nájemníků obecních bytů. Návrh na odpis pohle-
dávek vznikl na základě usnesení krajského soudu – spl-
nění podmínek insolvence.
RO bere na vědomí žádost o odpis pohledávek č.j. 
1168/20. 

20.	Žádost	o	plynofikaci	bytu	–	D.	Klírová
RO projednala žádost o plynofikaci bytu v č.p. 495. Žada-
telka žádá o provedení plynofikace ze zdravotních důvodů.
RO konstatuje, že provedení plynofikace bude zahrnuto 
do rozpočtu na rok 2021.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1158/20. RO schvaluje 
provedení plynofikace bytu dle žádosti č.j. 1158/20 
v roce 2021. 

21.		Žádost	o	prodej	části	pozemku	–	Blahovi
RO projednala žádost o prodej části pozemku p.č. 
1622/38. Žadatelé část tohoto pozemku dlouhodobě uží-
vají na základě historického rozložení a starší dohody 
mezi prarodiči.
RO konstatuje, že případný prodej bude moct být projed-
nán až po vypracování projektu stavební zóny ve Dvoře 
a vyhotovení geometrického plánu na tuto lokalitu.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1162/20. 

22.		Směna	pozemků	–	D.	Pliml
RO projednala návrh směny pozemku p.č. 1858/2 o vý-
měře 13 736 m2 za pozemky p.č. 741 a část pozemku 
676/1 o celkové výměře cca 9 446 m2. Směna je navržena 
z důvodu požadavku na zábor části pozemku p.č. 1858/2 
za účelem realizace chodníku do Dvora.
RO bere na vědomí dopis č.j. 1166/20. RO schvaluje 
záměr směny pozemku p.č. 741 a části pozemku p.č. 
676/1, vše v k.ú. Strašice. 

23.		Žádost	o	směnu	pozemků	–	Mikulíkovi
RO projednala žádost o směnu pozemku p.č. 586/3 za po-
zemky 969/13 a 2131, vše v k.ú. Strašice. Pozemek p.č. 
586/3 žadatelé dlouhodobě užívají.
RO schvaluje záměr směny pozemku p.č. 586/3 v k.ú. 
Strašice.

24.		Odstoupení	člena	školské	rady
RO projednala dopis ze dne 25. 11. 2020, ve kterém paní 
Eva Buchová sděluje, že k danému dni odstupuje z funk-
ce člena Školské rady Základní školy Karla Vokáče, okres 
Rokycany.
RO bere na vědomí dopis ohledně odstoupení člena 
školské rady č.j. 1175/20. 

25.		Cenová	nabídka	–	zpracování	studie	
„Revitalizace	parku	u	Veského	potoka	
ve	Strašicích“
RO projednala cenovou nabídku Mgr. Ledviny na zpracování 
studie „Revitalizace parku u Veského potoka ve Strašicích“. 
V tomto místě by mělo dojít k parkovým úpravám a zlepšení 
vizuálního stavu této lokality. Cena za zpracování nabídky je 
37 tis. Kč bez DPH.
RO schvaluje zadání zpracování studie „Revitalizace 
parku u Veského potoka ve Strašicích“ dle cenové 
nabídky Mgr. Ledviny ze dne 25. 11. 2020. 

26.	Program	jednání	ZO	Strašice
RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
10. 12. 2020. RO doporučila, aby se jednání ZO řídilo ná-
sledujícím programem:
 1. Zahájení
 2. Schválení programu jednání
 3. Schválení orgánů jednání
 4. Náměty a podněty občanů
 5.  Nakládání s majetkem obce 

a) Žádost o směnu pozemků – Plzeňský skart a.s. 
b) Žádost o odkoupení části pozemku p.č. 2104/1 
c) Prodej pozemku p.č. 2014/1, p.č. 2014/3, p.č. 2015

 6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 9. 2020
 7.  Rozpočtové opatření obce Strašice č. 8-2020, 

9-2020, 10-2020,11-2020, 12-2020
 8.  Pravidla Rozpočtového provizoria obce Strašice 

na rok 2021
 9.  Střednědobý výhled rozpočtu obce Strašice na roky 

2022-2023
 10.  Informace o postupu tvorby územního plánu
 11. Žádost o odpis pohledávek
 12.  Schválení dohody o provedení práce s členy ZO Stra-

šice
 13.  Zpráva o činnosti KV ZO Strašice, Plán činnosti KV 

ZO Strašice
 14. Kontrola usnesení
 15. Interpelace zastupitelů
 16. Návrh usnesení
 17. Závěr
RO schvaluje návrh programu jednání ZO Strašice 
dne 10. 12. 2020. 
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Zápis z Rady obce č. 43/11/20 (26. 11. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.  Informace: RO byl předložen přehled plateb jednotlivých 

obcí za členství v zájmovém sdružení měst a obcí PO-
LYGON, které zajišťuje svoz tříděného odpadu v obcích 
na Rokycansku. Obec Strašice na základě počtu obyvatel 
hradí poplatek ve výši 332 tis. Kč a má tak podíl na základ-
ním kapitálu ve výši 7,89 %.

II. Projednáno
1.	 	Projednání	ZO	Strašice	ze	dne	10.	12.	2020

RO projednala zápis z jednání ZO Strašice ze dne 10. 12. 
2020 a přijala opatření k realizaci schválených usnesení.
RO schvaluje přijatá opatření k realizaci schválených 
usnesení ZO Strašice ze dne 10. 12. 2020.

2.	 	Smlouva	o	budoucí	smlouvě	o	zřízení	
služebnosti	–	CETIN	a.s.
RO projednala návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti po potřeby společnosti CETIN a.s. za účelem 
umístění vedení veřejné komunikační sítě. Jedná se o ob-
novu komunikační sítě ve středu obce. Obnovou sítě dojde 
ke zvýšení standardu v oblasti poskytování datových slu-
žeb. Náhrada za zřízení služebnosti bude činit 5.490,– Kč.
RO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti č. 11010-093923 se společností CETIN a.s. 

3.	 	Zpráva	z	jednání	Bytové	komise
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 2. 
12. 2020. Komise nepřidělila žádný byt, neboť žádný byt 
nebyl volný. Příští jednání komise proběhne 6. 1. 2021.
RO bere na vědomí Zprávu z jednání Bytové komise 
ze dne 2. 12. 2020. 

4.	 	Směrnice	upravující	postup	při	pronájmu	
nebytových	prostor	a	pro	stanovení	ceny	
nájemného	v	nebytových	prostorech
RO projednala návrh znění Směrnice upravující postup při 
pronájmu nebytových prostor a pro stanovení ceny nájem-
ného v nebytových prostorech v majetku Obce Strašice. 
Na základě požadavku Kontrolního výboru ZO Strašice 
byla stanovena výše ceny nájemného v jednotlivých neby-
tových prostorech v majetku obce.
RO schvaluje Směrnici upravující postup při 
pronájmu nebytových prostor a pro stanovení ceny 
nájemného v nebytových prostorech v majetku 
Obce Strašice.

5.	 	Cena	stočného	pro	rok	2021
RO projednala návrh ceny stočného pro rok 2021. Cena 
vychází z finančního modelu, který je stanoven Státním 
fondem životního prostředí. Cena pro rok 2021 je 37,– Kč/
m3 bez DPH.
RO schvaluje cenu stočného pro rok 2021 ve výši 
37,– Kč/m3 bez DPH. 

6.	 	Cena	tepla	pro	rok	2021
RO projednala kalkulaci ceny tepla z centrálního topení 
pro rok 2021. Cena tepla byla na základě kalkulace ná-
kladů stanovena na výši 548,47 Kč/GJ bez DPH. Nejvyšší 
náklady jsou na nákup plynu (4,685 mil. Kč), elektřina (420 
tis. Kč), nájem (600 tis. Kč), opravy a údržba (300 tis. Kč), 
atd. V roce 2020 byla kalkulace ceny ve výši 551,96 Kč/
GJ bez DPH.
RO schvaluje Cenu tepla pro rok 2021 ve výši 548,47 
Kč/GJ bez DPH.

7.	 	Výběrové	řízení	na	strážníka
RO projednala návrh starosty obce ohledně zahájení pří-
prav výběrového řízení na strážníka Obecní policie Straši-
ce. Výběrové řízení je potřeba zahájit z důvodu, že jeden 
strážník v měsíci dubnu odchází do důchodu. RO chce 
i nadále, aby v obci sloužili tři strážníci obecní policie.
RO schvaluje vypsání výběrového řízení na pozici 
strážníka obecní policie.

8.	 	Navýšení	výdajů	rozpočtu	obce
RO projednala návrh starosty obce na navýšení výdajů 
v rozpočtu obce, které budou zahrnuty do následujícího 
rozpočtového opatření obce. Jedná se navýšení nákla-
dů 6.000,– Kč na pořízení knih do knihovny, 10.000,– Kč 
na úhradu propagace muzea a 150.000,– Kč na úhradu 
za umístění retenční nádrže na dešťovou vodu u budovy 
mateřské školy.
RO schvaluje navýšení výdajů v rozpočtu obce 
Strašice (6.000,– Kč nákup knih, 10.000,– Kč 
propagace muzea, 150.000,– Kč retenční nádrž u MŠ). 
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9.	 	Cenová	nabídka	–	zpracování	PD 
na	opravu	komunikace
RO projednala cenovou nabídku na zpracování projekto-
vé dokumentace na stavební úpravy místní komunikace 
na pozemcích p.č. 2002, 1739, 2001/2 a 1736/7 (vše v k.ú. 
Strašice). Cena za zpracování projektové dokumenta-
ce činí 273 tis. Kč. Dále byla předložena cenová nabíd-
ka na stavební úpravy kolem fotbalového hřiště u sídliště 
(359 tis. Kč) a na přeložení komunikace u potoka na Huti 
(281 tis. Kč).
RO schvaluje cenovou nabídku firmy Road Project 
s.r.o. na zpracování projektové dokumentace 
na stavební úpravy místní komunikace na pozemku 
p.č. 2002, 1739, 2001/2 a 1736/7 v k.ú. Strašice. RO 
schvaluje cenovou nabídku firmy Road Project s.r.o. 
na zpracovaní projektové dokumentace na stavební 
úpravy místní komunikace na pozemku p.č. 704/1 
v k.ú. Strašice. RO schvaluje cenovou nabídku 
firmy Road Project s.r.o. na zpracovaní projektové 
dokumentace na stavební úpravy místní komunikace 
na pozemku p.č. 1288/6 v k.ú. Strašice. 

10.		Výpověď	pachtu	zahrádky
RO projednala návrh na podání výpovědi pachtu zahrádky 
č. 97. Tuto zahrádku užívá jiná osoba, než které byla za-
hrádka propachtována. Na základě podané výpovědi bude 
zveřejněn následně záměr pachtu této zahrádky.
RO schvaluje ukončení pachtu zahrádky č. 97 se 
současným nájemcem. RO schvaluje záměr pachtu 
zahrádky č. 97. 

Rok 2021 před nás postavil nové úkoly
Je to neuvěřitelné, ale čas 
opravdu spěchá mílovými 
kroky. Stojíme na prahu 
roku 2021, ve kterém se 
musíme vypořádat s mno-
hými nástrahami a s ce-
lou řadou úkolů, které nás 
v obci čekají. Především 
k tomuto roku shlížíme 
s nadějí, že se nám poda-
ří konečně překonat koro-
navirovou pandemii, že se 
navrátíme do normálních 
časů. Shlížíme do budou-
cích měsíců s nadějí, že 
se nám podaří obnovit 
ve Strašicích bohatý kul-
turní a společenský život. Prozatím nevíme, jak se bude 
celá situace vyvíjet, ale jsme na restart kultury rozhodně 
připraveni. Začátek roku je i důležitým obdobím pro tvorbu 
rozpočtu na stávající rok. Výše příjmů obcí je velmi nejas-
ná a proto budeme muset k letošnímu rozpočtu přistoupit 
velmi opatrně a s veškerou zodpovědností. Prioritou bude 
stejně jako v letech minulých podpora strašických spolků. 
Tyto dobrovolné svazky občanů jsou doslova kořením ži-
vota v obci a bez nich bychom se stali neatraktivní, spící 

vesnicí. Začíná se rýsovat i podoba stavebních investic, 
která bude navržena zastupitelstvu obce ke schválení. 
Jisté je, že musíme zrealizovat nový střešní plášť na tě-
locvičně. Dochází zde k průniku dešťové vody do této 
sportovní budovy. Jistá je také investice do nové asfaltové 
bruslařské dráhy v lokalitě bývalého hřiště Dukla. Je to 
první etapa rekultivace tohoto území, která bude v této fázi 
doplněna parkovacími zálivy. Na tuto akci obdržela naše 
obec dotaci z Ministerstva pro Místní rozvoj. Dotaci jsme 
také obdrželi na rekonstrukci místní komunikace v Koutě. 
Jedná se o kompletní opravu cesty od Libuše k bývalé 
mateřské škole. Nebude to rozhodně snadný úkol, proto-
že kromě výměny živičného povrchu musíme vyřešit i od-
vod povrchových vod v této lokalitě. Znamená to prověření 
stavu přilehlé rokle, souvisejících příkopů a dešťové ka-
nalizace. Jsem rád, že se jistě podaří zvelebit další část 
Strašic. Rozpočet bude řešit všechny oblasti života naší 
obce a zastupitelstvo ho bude schvalovat koncem února. 
Mezi tím budeme pracovat na jeho návrhu společně s ko-
misemi rady obce a hlavně s finančním výborem zastu-
pitelstva, kterému předsedá Ing. Václav Mezek. Vážení 
spoluobčané, dovolte mi, abych Vám všem popřál hodně 
zdraví, které bude spojené s přátelským soužitím obyvatel 
naší brdské obce.

Jiří Hahner, Starosta obce
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Starosta obce Strašice Jiří Hahner a velitel Obecní 
policie Ing. Luboš Frajt ocenili pět let služby strážníka 

Václava Halbycha u Obecní policie.
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Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc prosinec 2020

Za	měsíc	prosinec	řešila 
OPS	tyto	přestupky:

Doprava: 20× přestupek – řešeno 
v příkazním řízení (rychlost, 
zákazové značky, Chko)

 16× oznámení odboru 
dopravy

Veřejný	pořádek: 2× přestupek

Občanské	soužití: 1× přestupek

Proti	majetku: 3× přestupek, 
– 2× v řešení PČR, 1× TČ

OZV	č.2/2012: 2× přestupek

OZV	č.2/2015: 1× přestupek

OZV	č.2/2017	(odpady): 3× přestupek

Nález	věci: 1× klíče

Ověřování	pobytu,	pověsti: 4×

Řešení	stížnosti	občanů: 3×

Součinnost	s	PČR	OO	Hrádek: 4×

Vážení	občané, 
v	lednovém	výtisku	měsíčníku	Barňák	bych	
Vás	chtěl	seznámit	z	událostmi	za	uplynulý	
měsíc	z	pohledu	Obecní	policie	Strašice.

Veřejný pořádek 
Odkládání nepotřebného materiálu ke kontejnerům – dře-
věná polička, velkoobjemové krabice, odložený nevytříděný 
plastový pytel s plasty a papíry, plastová nádoba s olejem, 
plechy, polystyren, skleněné světlo z kuchyně a další v síd-
lišti za OÚ, na Huti, u pošty. 
Rozházené šaty u kontejnerů 
u Libuše. Po zjištění nepořád-
ku byla provedena kontrola 
a kontejnery byly poloprázdné. 
Je zřejmá neochota někte-
rých občanů rozříznout krabi-
ce a roztřídit materiál a vhodit 
do kontejnerů. Nemluvě o tom, 
že máme sběrný dvůr.

Toto jsou ukázky, jak někteří 
občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku o odpa-
dech a kazí tak vzhled obce.

Trestná činnost
Poškození dřevěného oplocení (plůtku) v sídlišti Spartak. 
Pachatel buď pod vlivem alkoholu chtěl vyjádřit sílu, nebo 
řidiči při couvání z parkoviště neodhadnou vzdálenost.

Byla poškozena dopravní značka – přechod pro chodce 
u drogerie řidičem, který couval a opět neodhadl vzdá-
lenost – řešeno na místě. Do dnešní doby nebyla oprava 
provedena SÚS Rokycany. 

Dále došlo ve večerních hodinách k poškození středo-
tlakého rozvodu plynu pod SD, což jistě skoro celá obec 
pocítila, protože se netopilo a nešla teplá voda. Dopravní 
nehodu způsobil řidič 
kamionu, který zavážel 
firmě materiál a neod-
hadl šířku komunikace. 
Řidič byl vypátrán po-
mocí kamerového sys-
tému a byl řešen PČR 
za obecné ohrožení.



Leden 2021 – ROČNÍK XXVIII strana 9

Doprava
Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunika-
cích a prevence ohrožování dalších účastníků silničního 
provozu vám připomínáme výměnu	 letních	pneumatik	
za	zimní,	a	to	od	1.11.	2020	do	31.	3.	2021 podle novely 
zákona o provozu na pozemních komunikacích. Dále je 
třeba připomenout, že na komunikacích zůstává spadané 
listí, bláto z polí a povrch vozovky je nebezpečně kluzký. 

Počasí již v této době (mráz, sníh) není dobré pro řidiče, kte-
ří musí oškrábat okna, aby dobře viděli a měli rozhled v ce-
lém zorném poli. Pozor	na	tzv.	tankisty,	kdy	očistí	jenom	
průzor	a	vydají	se	se	na	cestu	do	silničního	provozu.

V tomto období jsou převážně zrána velmi časté mlhy 
a špatná viditelnost. Zvěř migruje přes komunikace a do-
chází často ke kolizím – tento měsíc již 3 srážky se zvěří. 
Proto je zapotřebí rychlost zpomalit a přizpůsobit ji tak po-
vaze stavu komunikací !

Apelujeme	zvláště	na	cyklisty,	aby	byli	osvětleni	jak	
vpředu,	tak	vzadu	a	měli	reflexní	prvky.

V	 neposlední	 řadě	 připomínám	 chodcům	 používání	
reflexní	prvků,	které	je	ochrání	před	střetem	s	vozidly.

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme bez-
platnou registraci jízdních kol a elektrokol. K registraci 
jízdního kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně dokla-
dů o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítomnost jednoho 
z rodičů (Info – 371 585 731). Tato služba pro občany je 
zdarma.

Oslavy Silvestra
Proběhly oslavy Silvestra a Nového roku 2021 v nouzo-
vém stavu se zákazem vycházení. Až na pár výjimek pro-
běhlo vše bez problémů a bez zranění od pyrotechniky. 
Občany jsme žádali, aby při manipulaci s pyrotechnický-
mi prostředky dodržovali zásady bezpečnosti, místa pro 
používání a neohrožovali zdraví své, jiných osob, zvířat 
a majetku. Povinností každého je úklid, tedy likvidace po-
užitých pyrotechnických prostředků do sběrných odpad-
ních nádob a nenechat je na volném prostranství, protože 
by se dopouštěli přestupku proti veřejnému pořádku, a to 
zanedbání povinnosti úklidu nebo znečištění veřejného 
prostranství. Části pyrotechniky se bohužel stále nachá-
zí na veřejném prostranství, i když většina byla uklizena 
– opět šlo jen o výjimky, kterým úklid nic neříká. 

Ing. Frajt Luboš, velitel obecní policie Strašice

Nařízení vlády 
nouzový stav

Důrazně vyzýváme občany 
k dodržování aktuálních 

nařízení vůči nemoci 
Covid 19 – chráníte tak 

sebe i ostatní!

Důležitá telefonní čísla: 
●  Policie české republiky: 158
●  Obecní policie: 371 585 731
●  Obecní úřad: 371 793 101
●  Krajská hygienická 

stanice, pracoviště Rokycany: 371 709 431
●  Informační linka ke koronaviru: 1212
●  Hasiči: 150
●  Starosta obce: 728 553 034 
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OZNÁMENÍ O VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ 
na obsazení pracovní pozice „strážník OP Strašice“ 

 
místo výkonu práce:  Strašice (dle denního plánu služeb) 
pracovní poměr: na dobu určitou – po úspěšném složení zkoušek z odborné způsobilosti 

přechod pracovní smlouvy na dobu neurčitou 
pracovní úvazek: 40 hod./týden 
platové zařazení: platová třída 6. dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., (po úspěšném složení 

zkoušky z odborné způsobilosti zařazení do 7. platové třídy) 
předpokládaný termín nástupu: duben 2021, popř. dle dohody 
 
Předpoklady: 

- věk nad 21 let 
- státní občanství ČR 
- střední vzdělání s maturitou 
- bezúhonnost 
- spolehlivost 
- zdravotní způsobilost 

 
Požadavky: 

- uživatelská znalost práce na PC 
- řidičský průkaz skupiny „B“ 
- dobré komunikační schopnosti, schopnost řešit konfliktní situace 
- časová flexibilita 
- dobrá fyzická kondice 
- platné osvědčení pro výkon povolání strážníka výhodou 

 
Písemná žádost uchazeče musí obsahovat: 

- jméno, příjmení, titul 
- datum a místo narození 
- státní příslušnost, místo trvalého pobytu, číslo občanského průkazu, tel. kontakt 
- souhlas se zpracováním osobních údajů 
- datum a podpis uchazeče 

 
K žádosti uchazeč předloží: 

- strukturovaný životopis s uvedením údajů o dosavadních zaměstnáních 
- výpis z evidence rejstříku trestů ne starší 3 měsíce 
- úředně ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání 
- čestné prohlášení o bezúhonnosti a čestné prohlášení o spolehlivosti dle § 4a) a § 4b) zákona 

č. 553/1991 Sb., zákona o obecní policii, ve znění pozdějších předpisů 
- doklad lékaře o zdravotní způsobilosti 

 
Místo, způsob a lhůta pro podání žádosti: 

- lhůta pro podání přihlášky: 10.2.2021 do 11:00 hod. 
- způsob podání přihlášky: poštou na adresu Obecního úřadu Strašice, Strašice 276, 338 45 

Strašice, nebo osobně do podatelny Obecního úřadu Strašice nejpozději do 10.2.2021 do 
11:00 hod. 

- žádosti podávejte v zalepené obálce s označením „STRÁŽNÍK - NEOTEVÍRAT“ 
- vybraní uchazeči budou po dohodě termínu pozváni k osobnímu pohovoru 

Přihláška k výběrovému řízení a formuláře čestného prohlášení o bezúhonnosti dle § 4a) a o 
spolehlivosti dle § 4b) zákona o obecní policii jsou k dispozici na podatelně obecního úřadu nebo na 
stránkách obce www.strasice.eu v záložce Úřad a orgány obce - Obecní policie. 
 
Bližší informace podá tajemník obecního úřadu: 
Mgr. Tomáš Svoboda, tel.: 724 188 101, tajemnik@strasice.eu 
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc prosinec

Školní kolo Olympiády v ČJ
Vzhledem k současné situaci proběhl letošní 47. ročník 
Olympiády v ČJ dílem distanční a dílem prezenční formou. 
Školního kola se zúčastnilo celkem 14 žáků třídy 9.A. Slo-
hovou práci na téma "V mojí knihovničce nesmí chybět..." 
žáci vypracovali v určeném čase v domácím prostředí dne 
23. listopadu, jazykovou část o týden později absolvovali 
již ve škole. 

Žáci se i letos museli vypořádat se záludnostmi mateřského 
jazyka, tentokrát zejména z oblasti lexikologie, slovotvorby 
a skladby. Došlo i na vyhledávání gramatických chyb v textu 
a nechyběla ani veršovaná jazyková hříčka na význam slov.

Nejvíce	bodů	získaly	žákyně	Kateřina	Paulová	a	Van-
esa	Müllerová,	které	budou	v	lednu	naši	školu	repre-
zentovat v okresním kole – to pravděpodobně celé pro-
běhne distanční formou prostřednictvím PC zadání. Třetí	
místo	patří	Denise	Ciprové.	Mezi	další	úspěšné	řeši-
tele	patří:	Aneta	Mudrová,	Jakub	Dušek,	Matěj	Musil	
a	Anna	Marie	Kala.	

Děkujeme všem žákům za účast v těchto nelehkých pod-
mínkách a přejeme jim, ať je zájem o krásy i nástrahy rod-
ného jazyka neopouští ani v dalších letech jejich studia.

Mgr. Marcela Paulová

Mikuláš na 1. stupni
Na příchod Mikuláše, anděla a čerta se žáčci prvního 
stupně horlivě připravovali již týden dopředu. Provedli 
úklid svých pracovních boxů, uspořádali si své věci ve tří-

dě a hlavně třídu ozdobili svými výrobky. Nezapomně-
li také na kornoutek na případné laskominy, které by se 
v nich mohly po víkendu objevit.

Ještěže byli tak pilní – opravdu mezi ně zavítal Mikuláš. 
Přinesl jim něco na zub a moc je chválil, nepotřeboval 
s sebou ani čertíka. Celé dopoledne pak žáčci ve skupin-
kách po čertech dobře počítali, psali, kreslili, četli a hlavně 
naslouchali. Co kdyby se náhodou někdo ještě vrátil…?

Mgr. Zuzana Andrlíková

Projekt Vánoce
Vánoce	na	prvním	stupni
I v letošním roce v posledním týdnu před vánočními prázd-
ninami probíhaly na 1. stupni ve všech třídách přípravy 
na vánoční besídky. Žáci vytvářeli a zdobili své třídy vá-
nočními dekoracemi, nazdobili vánoční stromeček, někte-
ří připravovali dárky pro své dobré kamarády. 

Všichni čerti s nimi šili, nemohli se pátku 18. prosince do-
čkat. Nic netušící prvňáčci byli mile okouzleni překvape-
ním, které je ve třídě čekalo a celé dopoledne se pak vě-
novali vánočním zvykům a tradicím, ochutnávání cukroví, 
vyprávěním a přípravám pamlsků pro zvířátka na Novo-
roční pochod. Zatímco druháčci si rozbalili dárky, zahrály 
připravené hry a zhotovili vánoční výrobky, třeťáci si dá-
rečky losovali a poté vyráželi do okolí na vánoční stopo-
vanou. Svícny vyrobené páťáky dozajisté udělali rodičům 
radost a zvelebily jejich interiér.

Po celé dopoledne se za tříd ozývaly zvuky koled a dětská 
radost, tak jak to o Vánocích bývá.

Mgr. Zuzana Andrlíková

Mikuláš na 1. stupni Projekt Vánoce
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Vánoce	na	druhém	stupni	a	hudební 
školní	projekt

Také na druhém stupni byly poslední dny před vánočními 
prázdninami věnovány „Projektu Vánoce“, který je sou-
částí ŠVP naší školy.

Žáci se svými třídními učiteli podnikli mnoho zajímavých 
aktivit a činností vztahujících se k nejkrásnějším dnům 
v roce. Po připomenutí si vánočních zvyků a tradic v his-
torických souvislostech následovaly vycházky po krás-
ném okolí naší obce a nakonec vše završily třídní páteční 
besídky, kde si děti vzájemně předaly dárečky. Od pon-
dělí dne 21. prosince dětem začaly prodloužené vánoční 
prázdniny, které skončí v neděli dne 3. ledna 2021.

V adventní době došlo na naší škole k ojedinělému hudeb-
nímu projektu.Žákyně Karolína Maturová – 4. A, Eliška Do-
skočilová – 4.A, Tereza Kubů – 5.A, Hana Mráčková – 5.A, 

Tereza Stryalová – 5.B, Daniela Procházková – 5.B, Barbo-
ra Stryalová – 7.A, Natálie Procházková – 7.B, Eliška No-
votná – 8.A, Tereza Novotná – 8.A, Eliška Kocábková – 8.A 
a Nikola Tomášová – 8.B nazpívaly jako vánoční dárek pro 
své spolužáky, rodiče i širokou veřejnost známoupíseň 
„Hallelujah“ od Leonarda Cohena.

Protože současná situace neumožňovala zpívat ve škole, 
vznikaly jednotlivé nahrávky v domácím prostředí za pou-
žití moderní PC techniky tak, aby nedošlo k porušení plat-
ných nařízení. Do zpěvu se zapojily také paní učitelky Zu-
zana Andrlíková, Pavla Hrazdilová, Michaela Peterková, 
Věra Peterková, Zuzana Stupková a Johanka Štveráková.

Píseň	si	můžete	přehrát	na	tomto	odkazu:
https://youtu.be/8SN_3itUSQ0

Mgr. Petr Šilhánek

Vánoční píseň
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Expedice Tok – vánoční výprava
Předvánoční	 čas	 jsme	 každoročně	 vy-
užívali	 k	 pořádání	 mnoha	 sportovních	
aktivit	 pro	 naše	 děti.	 Letošní	 výjimeč-
ná	 doba	 bohužel	 nepřeje	 sportovním	
turnajům,	 návštěvě	 ledových	 ploch	 ani	
tradičnímu	 školnímu	 běhu	 do	 schodů.	
Děti	v	rámci	tělesné	výchovy	smějí	pou-
ze	chodit	na	vycházky,	což	jsme	se	roz-
hodli	využít	a	vlastně	tak	trochu	navázat	
na	akci	„Školní	běhání	do	schodů“.	Rok	
co	 rok	 jsme	 totiž	na	schodišti	 druhého	
stupně	 imaginárně	 zdolávali	 nejvyšší	
vrcholy	českých	pohoří.	No	a	letos	jsme	
ten	vrchol	skutečně	zdolali!

Nejstarší žáci strašické základky, tělesně 
zdatní deváťáci, vyrazili toho významného 
pátečního rána v časných ranních hodi-
nách, ještě s čelovkou na čepici, k nejvyš-
šímu vrcholu brdského pohoří – Toku. Píši 
významného, protože si nepamatuji, že by 
v novodobé historii strašické školy někdo 
podobnou expedici absolvoval. Také musím 
přiznat, že jsem měla trochu obavy, zda vy-
tyčený cíl a tuhle zajímavou výzvu zvládne-
me…, ale…

Vrchol byl dobyt!!! ……nohy deseti chlapců, 
pěti dívek a dvou pedagožek (zlákat se ne-
chala i paní učitelka Zuzana Stupková) po-
lykaly kilometry s poměrně náročným pře-
výšením ve skutečně svižném tempu. První 
zastávka na vyhlídce pod vrcholem Hlavy 
nám nabídla nádherný pohled do údolí, kte-
ré se válelo v ranní inverzní mlze. Pokra-
čovali jsme krásnými brdskými hlubokými 
lesy, neb jsme využili tajemné zkratky, které 
nám prosvětlovalo právě vycházející slunce, 
za jehož paprsky vedl směr naší cesty. Co Vám budu po-
vídat, byla to nádhera, nepotkali jsme lidskou nohu, jen 
ptáci a srnky na nás zvědavě koukali schováni za větvemi 
stromů a keřů. 

S přibývající nadmořskou výškou lehce klesala teplota, 
místy jsme zahlédli zbytky sněhu a v inverzním počasí 
jsme se na vrcholcích Brd doslova koupali ve sluneční 
koupeli. Za dvě hodiny a čtyřicet minut jsme stáli na vy-
tyčeném místě – na 865 m.n.m. vysokém bodu brdského 
masivu a cítili jsme se šťastně, pyšně, statečně a spo-
kojeně. Převážná většina dětí byla, pro mě překvapivě, 
na tomto místě poprvé v životě. V batohu si každý účastník 
nesl putovní kamínek, který si předem namaloval, a polo-
žil ho do hromádky kamení na vrcholovém místě s nadějí, 
že jeho kamínek doputuje do dalšího krásného koutu naší 

republiky poté, co bude nalezen nějakým jiným nadšeným 
turistou, znalým této zajímavé putovní myšlenky. 

Na zpáteční cestě jsme ještě trochu poznávali, zastavi-
li jsme se na luční enklávě Carvánka, na Houpáku jsme 
prohlédli hojně navštěvované bunkry a pak pokračovali 
zaječovskými a těňskými hvozdy zpět do Strašic. Celkem 
jsme ušli 30 kilometrů a v závěru už na některých z nás 
byla znát lehká únava, ale když nám pan ředitel s paní zá-
stupkyní otevírali dveře školy, cítili jsme se jako hrdinové, 
kteří přinášejí vánoční zprávu z hloubky brdské přírody, 
která Vám všem vzkazuje: “…Užívejte moje krásy, chraňte 
mé bohatství, dýchejte a pohybujte se v mém lůně a buďte 
i nadále zdrávi a šťastni i v roce 2021“. 

Mgr. Pavla Hrazdilová

Výstup třídy 9.A na Tok
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Třídní besídka v 6.A

Vánoční nálada přichází
Anna Elicarová, třída 6.A

Po roce nás opět volá
kouzlo Vánoc…žádná škola!
Též nový rok za okny čeká,

další cesta nedaleká.

Ač loučíme se s tímto rokem
pomalým nebo rychlým skokem,

my chtěli bychom popřát jen,
ať splní se vám každý sen.

Jste-li žák či pedagog,
přečtěte si tento blog.

V něm bychom rádi vyzvali
všechny, kteří mívali

méně času k odpočinku,
ať věnují mu aspoň chvilku.

Přec Vánoce jsou svátky lásky,
tak přestaňte si dělat vrásky.

Na další školní povinnosti
času bude víc než dosti.

Teď dlouhé volno před námi je,
však on se ten čas využije –

čeká vás hned po odluce
úklidová revoluce.

Přec utírání prachu z polic
je součástí našich tradic.
Ale nenechte se z úklidu

uvádět do neklidu.
Raději si vzpomeňte,

že právě v tom momentě,
kdy se punč a svařák pije,

přichází čas nostalgie.

Hle, plamen čtvrté svíčky zhas
a nyní nastal správný čas,

kdy za doprovodu zvonečků
se s nejbližšími sejdeme
u vánočních stromečků.

Mezi	nejrůznějšími	výtvarnými	a	rukodělnými	
pracemi	žáků	s	vánoční	tematikou	se	objevila	
také	jedna	báseň,	kterou	své	spolužáky	potě-
šila	žákyně	třídy	6.A	Anička	Elicarová.	Potěš-
te	se	jí	také	Vy,	vážení	čtenáři!

Poděkováni
Chtěli	bychom	touto	cestou	moc	
poděkovat	členům	Pionýrské	skupiny	
TROJLÍSTEK	za	krásné	vyrobené	
dárečky,	kterými	nás	před	Vánoci	
obdarovali	a	mile	překvapili.

Ubytovaní z Domova pod Brdy 605

Místní knihovna informuje
V	souvislosti	s	rozhodnutím	
vlády	ČR	bude	knihovna	pro	
veřejnost	uzavřena	i	po	vánoční	
pauze,	tedy	i	po	3.	lednu	2021.	
Po	čas	uzavření	nebude	možné	
objednávat	knihy	ani	je	vracet.
Výpůjčky	budou	automaticky	
prodlouženy.
Aktuální informace budou uveřejněny 
na webových stránkách knihovny, v obecním 
zpravodaji a na facebooku.
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O ADVENTU, ČERTOVÁNÍ A VÁNOČNÍM TĚŠENÍ
Vánoce jsou, věř mi, skoro přede dveřmi, ozývalo se 
z jednotlivých tříd mateřské školy. Po školce běhali rohaté 
dívky i chlapci a čertí rej byl provázen tanečky i písnička-
mi. Postupně, jak jsme rozsvěceli svíčky na adventních 
věncích, změnilo se čertí dovádění ve vánoční koledová-
ní. Staročeské zvyky spojené s obdobím Vánoc, výroba 
přáníček pro rodiče i zpívání koled se neslo celou mateř-
skou školu. Ve třídě Kytiček čekalo na děti každý den malé 
překvapení z adventního kalendáře a také příběh z knihy 
pohádek. Berušky prožily děj známé koledy Zelená se 
louka. Vyráběly ovečky, hrály si na pastýře i anděly. Nako-
nec doputovaly s dárečky až do Betléma. Děti v Koťatech 
si prožily biblický příběh a vydaly se do Betléma s Jose-
fem (Jiřík) a Marií (Justínka). V noci se narodil Ježíšek 
a děti mu přišly popřát. Hodně zdraví, aby neměl rýmu 
a horečky, nové auto, autobus či Annu a Elsu byla jen ně-
která přání z mnoha. Předškoláčci ze Sluníček se v rámci 

adventního času vydali do lesa s paní hajnou Janotovou, 
maminkou jednoho z chlapců. Ozdobili stromky pro zví-
řátka jablky, mrkvičkami a tvrdým pečivem. V Koťatech 
i Sluníčkách děti pekly a zdobily perníčky a všude byly 
cítit Vánoce. V každé třídě se poctivě nacvičovaly vánoční 
koledy. Chystali jsme překvapení. Nechtěli jsme připravit 
rodiče ani děti o zážitek z vánoční besídky, která se ne-
mohla v současné situaci uskutečnit. Děti ze všech tříd se 
sešly u Betléma s Ježíškem v jesličkách a za doprovodu 
klavíru a kytary zazpívaly, společně se všemi zaměstnan-
ci MŠ, vánoční koledy. Celé vystoupení jsme zaznamenali 
na kameru a poskytli rodičům. Mějme krásné a pohodo-
vé Vánoce ať se již můžeme obejmout se svými blízkými, 
nebo si jen poslat zprávu. Důležité je, že na sebe nezapo-
mínáme. Hodně štěstí, zdraví a radosti v nadcházejícím 
roce 2021 přeje vaše mateřská škola.

Alena Krausová, DiS.

Čertice
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Sluníčka

Betlém a Berušky

První sníh
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Grußwort	des	Bürgermeisters	zu	Weihnachten	und	Neujahr
Dovolím si začít jako vloni. Lednové číslo Mitteilungsblatt bylo na webu Markt Ho-
henfelsu zveřejněno již 14. 12. 2020. Nový pan starosta Christian Graf zde docela 
dost zhodnotil uplynulý rok. Opět jsem si dovolil jeho proslov přeložit, zejména proto, 
že koronavirus mezi obce Strašice a Markt Hohenfels postavil opt zeď. Já doufám, 
že ne nadlouho. – Ing. František Nerad – člen komise partnerství

K Vánocům a změně roku 2020 
– Vánoční promluva starosty
Milé občanky a občané Hohenfelsu,
Tento rok mám poprvé čest k vám promluvit 
prostřednictvím obecního bulletinu Mitteilun-
gblatt s vánočním přáním. 

Rok 2020 pro nás všechny zůstane ve vzpo-
mínkách. Proběhlo v něm mnoho událostí. 
Chci krátce připomenout ty důležité momenty 
a nechat tuto roční Revue projít kontrolou. 

Komunální	 volby: Poté, co se tři kandi-
dáti postavili do voleb, což v žádném pří-
padě není vždy samozřejmostí, bylo nám 
umožněno hlasovat o starostovi na období 
2020–2026 poštovním hlasováním při roz-
hodování za podmínek Coronové pandemie. 
Ve spravedlivém volebním „boji“ poznamena-
ném Coronou jsem dostal důvěru nastoupit 
do tohoto úřadu. Schůze zastupitelstva jsou 

s mnoha novými tvářemi omlazeny. Myslím, 
že to je pro budoucnost Hohenfelsu dobrá 
směs mladých, ale také zkušených členů. 
Bohužel se stalo, že Hohenfels nedostal zá-
stupce do okresního sněmu. Bylo by důleži-
té prezentovat naše zájmy prostřednictvím 
vlastního zástupce v okresní radě a dozvědět 
se přímo o rozhodnutích tohoto orgánu. 

Corona-Pandemie: Po 21. březnu postihnul 
první „Lockdown“ naše životy. Jaro pro nás 
začalo nečekanými omezeními. Gastrono-
mie a četné obchody musely být zavřeny, 
nebyly povoleny žádné oslavy, žádné boho-
služby, žádné festivaly. Veřejný život skončil. 
Mnoho lidí bylo posláno na „Kurzarbeit“ nebo 
ztratilo svá pracovní místa. Náš zdravotnický 
systém byl postaven před zkoušku; na seni-
ory a nemocné a obyvatele pečovatelských 
zařízení byly kladeny nečekané požadavky. 
V této oblasti zaměstnaná personál musel 
dělat šílené věci. 
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Po 4 týdnech se snížila odborná čísla a umožnila uvolnění 
požadavků. Určitě k tomu přispělo jaro a léto a možnosti 
pobytu na čerstvém vzduchu. Omezení, která nadále pla-
tila, jako například zákaz velkých festivalů a odpovídající 
cestovní varování nebo omezení, však nebyla v žádném 
případě neúčinná. Co současný rychlý podzimní nárůst 
počtů znamená, neumím posoudit. Jistě k tomu přispělo 
cestování, domácí dovolené, návrat do jihoevropských re-
gionů, nedodržování odstupů při oslavách v soukromí dal-
ší věci, které to doprovází. Ale není to překvapivé, protože 
kdo netoužil po blízkosti, oslavách, oslavách a večírcích.

Virus byl a je prostě nepochopitelný, protože není viditelný. 
Proto je možné jistě vysvětlit neopatrné zacházení a vývoj 
i současnou situaci. Také před žáky 3. a 4. třídy hohenfel-
ské základní školy a učiteli se virus nezastavil. Výsledkem 
byly dva týdny karantény a domácího učení s dopadem 
na žáky, učitele i rodiče. To pro nás bude znamenat velmi 
„tvrdou“ zimu a mnoho naší osobní sebedisciplíny. Chci 
vás na tomto místě poprosit, abyste nadále dodržovali 
„pravidla hry“. Hohenfels to dokáže, jako to dokázal do-
sud. Čísla v okresním zemském srovnání to dokazují. Je 
zřejmé, že i v následujících měsících přežijeme převážně 
„bez škod“. A společné nahlédnutí do budoucnosti! Po ka-
ždém pádu do hlubiny přijde výstup na vrchol!

Komunální	politika: Po střídání na radnici a krátkém čase 
na učení mohu nyní říci, že nové zastupitelstvo a se mnou 
jako starostou je naše malá správa efektivní a motivovaná.

Pracovní tým na stavebním dvoře a ČOV, navzdory Coro-
na pandemii stále funguje a „rozběhl to“.

Dále	chci	představit	další	důležité	body.	
Stavební	 práce: Projekt Komunální	 bytové	 výstavby 
běží navzdory malým „Startovním potížím“dopředu, běží 
jednání a rozhovory o konkrétních věcech.

BRK-dům	(BRK	=	BayerischesRotesKreuz	–	Červený	
kříž): může pokračovat, způsob Denní péče byl dohodnut; 
nyní se jedná o financování a proveditelnosti (pozn. F. Ne-
rad: v Německu je povinné pro takovéto projekty zpracovat 
před zahájením tzv. „Studii proveditelnosti“, tj. studii dalšího 
fungování stavby, tzn. zjednodušeně „aby se nerealizoval 
projekt, který v budoucnosti nebude efektivně fungovat“).

Také v oblasti oprav	komunikací	a	cest se toho povedlo 
hodně udělat. Opravy bazénu v Großbissendorfu byly ne-
jen dokončen, ale začaly i práce na hřbitově , nebo i práce 
na hasičském domě v Hohenfelsu. Probíhají dokončovací 
a rekonstrukční práce na staré skládce, byl proveden výkup 
pozemků pro novou skládku a její plánování je v plném prou-
du. Také projekt na výstavbu komunikací „oprava Schne-
idergasse“ bude ukončen, projekty jsou zasmluvněny. 
Materiál pro modernizaci povrchů	mostů	na	cyklostezce 
bude dodán a montáž mohla díky dobrému počasí už začít.

Důležité	termíny	správy	obce
28.	 12.	 –	 30.	 12.: Na základě doporučení Bund-Länder
-Konferenzje radnice pro provoz stran uzavřena.

28.	12.	–	22.	01.: Pokladna a kanceláře je uzavřena z dů-
vodů uzávěrek

31.12.:
 • Je nutné na obec nahlásit naměřené stavy vodoměrů
 •  Odečty vodoměrů sdružení Laber-Naab – budou pře-

dány odborné skupině. Byla v té věci provedena men-
ší opatření na údržbu ze strany stavebního dvora.

V neposlední řadě bylo rozhodnuto o opětovném určení po-
zemku u „Bruckbaueracker“ jako nového stavebního areálu.

Společnost: V oblasti dětí, mládeže a rodiny máme, na-
vzdory Coroně, krátkodobé plány.

Dětský	 prázdninový	 program byl nabídnut se zajiště-
ním mládežnických vedoucích Simonem Kollerema Jona-
sem Mirbethem jako i s rodinou Stieglerových, truhlářství 
Böhm, týmem BRK-Hauses, spolku Burschen, UPW(?) 
a střelců. 

Také koupání v Großbissendorfu můžeme nabídnout při 
dodržen předpisů a díky podpoře dobrovolných dozorů 
(plavčíků) pod „vedením“ Stefana Zollbrechta. V Großbi-
ssendorfu bylo vybudováno nově navržené dětské	 hři-
ště, které bylo kvůli pandemii dokončeno trochu později, 
pod vedením a neplacenou prací místních sdružení ze zís-
kaných darů a podpory obce.

S tím bylo a bude investováno do I-Padůa	nového	mobi-
liáře	pro	školu.

Spolky	a	svátky: Zde můžeme pouze naslouchat a dát 
prostor radám, porozumění a pomoci a podpoře. Na tomto 
místě musíme především připomenout 150-leté	jubileum	
hasičů	v	Hohenfelsu,	75-letý	výroční	svátek	TSV	(tělo-
výchovy)	Hohenfels, nebo také 25-let	od	založení	sku-
piny	lidových	tanců	Hohenfelser	Landa	také věci, které 
nebylo možné uskutečnit minulý rok 2020. Nezapomíná-
me také na tradiční svátek otevřeních pecí v Raitenbuchu, 
obecní svátek v Großbissendorfu, ale také tradiční pecní 
festival v Raitenbuchu, vesnický festival v Großbissendor-
fu, johanské oslavy/letní slunovraty, farní festival, slavnosti 
zasvěcení kostela, vánoční trh, Vánoce seniorů, adventní 
pobožnost v Markstettenua bezpočet dalších kulturních 
akcí, které zde nejsou uvedeny a také klubových schůzí. 
V neposlední řadě se obětí pandemie staly církevní svát-
ky jako Velikonoce, Boží tělo, Den Všech svatých. Také 
nadcházející Vánoce a oslavy Nového roku budou pande-
mií poznamenány a budou probíhat jinak. Proto se bude-
me také muset v karnevalové sezóně „omezit“. Nakonec 
je však důležitá pouze jedna věc: všichni musíme projít 
zimou co nejbezpečněji a nejzdravější, musíme každého 
podporovat, pomáhat mu a povzbuzovat ho. Každého vy-
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zývám, aby zde přispěl! Na tomto místě velmi lituji promar-
něného času při přípravě těchto svátků. Přeji všem, aby 
to bylo možné náležitě vynahradit. Děkuji všem za jejich 
nasazení a přípravu těchto oslav. Držte se dále, udržujte 
své kontakty v možné formě a neztrácejte odvahu!

Radnice,	Správa	a	stavební	dvůr:	Ve správě můžeme 
pozdravit od 1. 9. 2020 našeho praktikanta	 Dominika	
Söllnera, naše Nina	Loritz navštěvuje již půl roku kurz 
veřejné správy a naše vedoucí správy Latoya	Lang	ab-
solvovala v létě vzdělávací kurz. O personálních náhra-
dách v oblasti účetnictví a na stavebním dvoře bylo tře-
ba rozhodnout okamžitě. Rovněž prosazujeme vytvoření 
Stavebního úřadu v kombinaci s novým postavením, které 
se vypořádá s neubývajícími administrativními úkoly.

Širokopásmové	rozšíření,	mobilní	komunikace	a	digitál-
ní	radnice: V možnostech dalšího rozšíření pásma v rámci 
GIGABIT-Richtlinie. V současné době provádí administra-
tivní a inženýrská kancelář průzkum trhu. Laber-Naab-In-
frastruktur GmbH (LNI) byl pověřen průzkumem trhu pro 
konstrukci dotovaného stožáru mobilního telefonu, který má 
zlepšit digitálního propojení v oblasti Markstettenu.Zde může 
být vyžadována pomoc obce s montáží rádiového stožáru, 
pokud ho žádný poskytovatel nechtěl postavit.

V oblasti Großbissendorfu zajišťuje správa aktivity Tele-
komu, který zde má v úmyslu tam postavit rádiový sto-
žár jako součást nezávislého rozšíření. Práce zde jsou 
v takzvaném třetím procesu financování rozšiřování širo-
kopásmového připojení (Höfe-Bonus) v současné době 
probíhá v areálu mlýna v rámci obnovy vodovodního 
potrubí společností ZV Laber-Naab, ale pravděpodobně 
bude dokončena až v roce 2021 z důvodu počasí a kapa-
city. Protože naše žádost o širokopásmové připojení rad-
nice během pandemie „klesla“ ve vládě Horního Falcka, 
lze tuto práci provést až v roce 2021. Podpůrné prostředky 
jsou zajištěny a slíbeny. 

Je toho ještě více zveřejnit, ale myslím, že jsou pouká-
zal na to důležité. Ke konci roku bych rád využil této pří-
ležitosti a ještě jednou vám, vážení občané Hohenfelser 
Land, poděkovat za vaši každodenní podporu, porozumě-
ní a důvěru.

V první řadě bych rád využil této příležitosti a poděkoval 
kolegyním a kolegům z Rady pro trh a mým zástupcům, 
Volkerovi Kotzbauerovi a Christině Vogl, za konstruktivní 
a kolegiální spolupráci. Ale také bych rád využil této příleži-
tosti, abych vzal hold vedoucí správy paní Latoye Langovés 
jejími spolupracovnicemi, stejně jako našemu praktikantovi 
ve Správě, čeho bylo v uplynulém roce dosaženo, a dě-
kuji za dobré přijetí.Bylo o pro nás všechny „nové území“ 
– za poslední měsíce ještě jednou děkujeme!

Také týmu ve Stavebním dvoře a ČOV je určen můj dík 
z tohoto místa; oni od prvního dne podporovali mé před-

stavy i mé obavy a také přání našich občanů byla prove-
dena rychle. 

Nesmím zapomenout na uklízecí personál ve škole, Kel-
stkém sále, radnici a knihovně, dále studentský dozor, stejně 
jako zaměstnance knihovny a našeho recyklačního centra.

Totéž platí pro pilné doručovatele našeho zpravodaje Mit-
teilungsblatt a mého předchůdce Bernharda Grafa, který je 
nejen připraven mi poskytnout informace, ale také zdarma 
pomoci při přípravě, zformátování a přípravě tisku našeho 
zpravodaje. Jim všem patří z tohoto místa srdečný dík.

Nesmím také zapomenout na naši ředitelku školy paní 
Breyovou s jejím týmem, ředitelku mateřské školky paní 
Lutterovou se spolupracovnicemi, našemu ctihodnému 
panu faráři PauluGnalianovi a členům církevní správy 
a farní radě. Bůh žehnej.

Můj dík patří v neposlední řadě poděkovat všem, kteří zde 
zůstávají nejmenovaní, ale kteří v uplynulém roce opět 
neúnavně, bezplatně a dobrovolně sloužili obci. Prosím 
o prominutí, pokud jsem zapomněl nebo přehlédl jedno 
nebo druhé. S tímto vědomím vás všechny chci z celého 
srdce popřát hezké Vánoce v rodinném kruhu, všechno 
nejlepší, především štěstí a zdraví v roce 2021. 

Ihr Bürgermeister 
Christian Graf



Rybník Tisý
Mgr.	Tomáš	Makaj

První písemnou zmínku o rybníku Tisý, najdeme ve zbi-
rožském urbáři z roku 1652. Tehdy měl sloužit jako rezer-
voárvody pro strašické hutě. Roku 1679 je doložena další 
zajímavá písemná zpráva o tom, aby rybník Tisý pod vsí 
Těně nebyl osazován rybami a to proto, aby jej bylo možno 
v případě potřeby zcela vypustit. Z toho je patrné, že se 
jednalo o spíše technologickou nádrž, bez možnosti využití 
k rybníkářství. Také voda zde byla velmi studená a kyselá 
díky přilehlým rašeliništím. V krátkém historickém úseku 
přeměny Zbirožska na Český Manchester, kdy vlastnil zdej-
ší kraj „král železnic“ Henry Bethel Strousberg, se počíta-
lo s rybníkem jako s vodní nádrží pro parní stroje a v jeho 
bezprostřední blízkosti vznikl i železniční násep. Při velkých 
povodních roku 1872 nebyl včas rybník Tisý upuštěn a tak 
nezadržel velkou vodu, která tehdy zaplavila dolní část 
Strašic. V roce 1878 se rybník stal majetkem knížete Co-

lloredo-Mansfelda. Ve 20 století vystřídal několikrát majite-
le díky změnám, ke kterým docházelo v rámci uspořádání 
blízkého vojenského prostoru. Okolní fauna i flóra lákala 
celou řadu badatelů. V letech 1901–1902 objevil profesor 
Dr. Josef Velenovský odumřelé rašeliny u rybníka Tisého 
a kladl jejich původ do doby glaciální. Dostaly název stra-
šické černavy. Pozdějším výzkumem bylo toto staří vyvrá-
ceno a od názvu „černavy“ se ustoupilo. Zajímavé výsled-
ky přineslo i bádání archeologa doc. Karla Nováčka, které 
zodpovědělo některé otázky ohledně růstu a staří zdejších 
rašelinišť. Pro některé badatele byly výsledky tak trochu 
zklamáním, rašeliniště vznikla v době poměrně nedávné, 
tedy v období 18. a 19. století. Na podzim roku 1991 v okolí 
rybníka našel univerzitní profesor Zdeněk Pilous některé ze 
vzácných druhů mechů. Jeho průvodcem po zdejším okolí 
byl kronikář obce Strašice Petr Prokůpek. 
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